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I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inasisartut fremlægger jeg hermed følgende spørgsmål:
 

Har Naalakkersuisut overvejet at foretage en undersøgelse om vores alkoholforbrug er 
anderledes sammenlignet med andre folkeslag, og hvad er det der er forskelligt hvis 
dette er tilfældet og hvad er grunden til dette?

(Medlem af Inatsisartut, Malik Berthelsen Siumut)

Begrundelse:
Som det er almindeligt kendt. Så er importen af alkoholhodlige drikke næsten halveret ift. 1980’rne, 
og dette er ellers en ting at væres stolt over. Dog er alkoholrelaterede problemer ikke reduceret af 
den grund, dvs. Selvom vi har reduceret vores import af alkoholholdige drikke så er problemerne 
stadigvæk der som tilbagevendene hændelser.

Vi  hører  tilbagevendene  igennem  pressen  og  politirapporter  det  sørgelige  meddelelser  om 
husspektakler, som også tit er oplevelser i børnefamilier  såsom: seksuelle overgreb og drab. Og 
disse tilstande giver Grønland et ry i verdenspressen som et sted der har et verdensrekord i disse 
tilstande.

Da vi i Grønland ikke kan opretholde at have disse enorme problemer til evigheder syens jeg, at vi i 
vores politiske arbejde må finde anderledes værktøjer. Og et af disse værktøjer kan være, at vi får et  
videnskabelig  viden  om  vore  alkoholforbrugsvaner  ift.  andre  folkeslag.  Da  vore  frænder  har 
sammenlignelige problemer, kan det være godt at lave et samarbejde omkring disse.

Vore alkoholproblemer er blevet gennemdebatteret igennem mange år på det politiske plan, men 
desværre  er  problemernes  omfang  stdig  det  samme,  derfor  synes  det  at  være  på  tide  hvor 
problemerne har grundlag henne. Vi realiserer nemlig mange politiske tiltag, men det føles som om 
alkoholproblemet er den sværeste?


